
 
 

Vz, dames en heren van de raad, 

Dank u wel voor de gelegenheid om in te spreken bij de bespreking van de 

Informatienota over het nieuwe museale beleid.  

 

De Informatienota volgt het advies van de kwartiermaker wat betreft een 

herstructurering van het SMZ en een nieuwe rol voor het HCO in samenwerking met 

andere partners in der stad. Vanuit deze rol heeft het HCO de regie op de cultuurhistorie 

van de stad. 

 

Ik ben daar als voorzitter van de Stichting Grote Kerk blij mee. Vooral met het accent dat 

hiermee gelegd wordt op het samenwerkingsmodel tussen HCO, Fundatie, Grote Kerk en 

diverse erfgoedorganisaties. Ik zie de sterke regiefunctie van het HCO en de 

samenwerking als noodzaak om de cultuurhistorie van Zwolle beter op de kaart te 

zetten in de komende jaren. 

 

De toeristische attractiewaarde van Zwolle scoort hoog: op de nieuwjaarsreceptie gaf de 

burgemeester daar een inkijkje in. Fundatie, Librije, Waanders en PEC zijn 

publiekstrekkers bij uitstek. Het succes van  een prachtige Koningsdag voegde daaraan 

in 2016 nog extra glans toe en het is fijn om dat met zoveel meer bezoekers aan onze 

stad te kunnen delen. 

 

We zijn blij met de hogere toeristische aantrekkingskracht van de stad, maar een 

belangrijke  vraag is: hoe gaan we dat de volgende jaren verzilveren en uitbouwen? 

 

De Grote Kerk wil daaraan graag mee bijdragen. 

 

In 2014 heeft de protestantse kerkelijke gemeente de Grote Kerk overgedragen aan een 

(neutrale) stichting. Deze stichting probeert de kerk “terug te geven aan de stad” door 

haar open te stellen en er allerlei activiteiten in te organiseren.  

 



Veel toeristen lopen de Grote Kerk binnen en veel inwoners van de stad bezochten er in 

2015 en 2016 een evenement. Daarmee zijn we blij.  

 

Het programmaboekje voor het eerste halfjaar van 2017 ontvangt u vandaag en ik 

verwijs u er graag naar. Er wordt uit zichtbaar dat de Grote Kerk zich door-ontwikkelt 

als Academiegebouw voor de stad: een in het hart van de stad gelegen monument dat in 

de komende jaren nieuwe kleur krijgt als centrale plaats voor educatie en zingeving:  

leergangen, lezingen en projecten op het gebied van expositie die passen bij die educatie. 

We verwelkomen er graag studenten, we staan open voor studium generales en we 

faciliteren graag jonge mensen die de Grote Kerk willen gebruiken als plaats om hun 

project voor te bereiden. Met Artez-Finals trok de expositie van studenten van deze 

kunstacademie in 2016 24.000 bezoekers en in 2017 worden de activiteiten rond Finals 

nog intensiever.. En ook de World Press Photo-tentoonstelling trok velen naar de Grote 

Kerk.  

 

Bij het verder uitbouwen van deze functie van de Grote Kerk zoeken we graag 

samenwerking met partners op het gebied van onderwijs en cultuur. Zij programmeren 

activiteiten in de Grote Kerk die passen bij de positie als Academiegebouw.  

 

Het Verhaal van Zwolle wordt straks – als de raad de lijn van de Informatienota volgt - 

vooral in het Drostehuis verteld, maar de bijbehorende verhaallijnen kunnen met 

exposities en lezingen over democratie of Joan Cele ook prachtig in de sfeer van de Grote 

Kerk beleefd worden. Ze kunnen worden verbonden met educatieve projecten en 

toevoegen aan kennis over de historie van de stad, de betekenis van mensen als Van der 

Cappellen en Thorbecke en de Moderne Devotie. Daarmee passen ze heel goed in het 

profiel van het Academiegebouw waaraan we als Grote Kerk verdere inhoud willen 

geven. 

 

De Informatienota pleit – evenals het rapport van de kwartiermaker – voor 

samenwerking van partners vanuit een eenduidige aansturing door het HCO.  

 



Wij denken dat  die nieuwe structuur en partnerschappen  bijdragen om de nieuwe 

stroom toeristen voor de stad vast te houden en verder uit te bouwen in de komende 

jaren. Daarom zijn we blij met deze nota als startpunt van nieuw beleid. 

 

De Grote Kerk is graag bereid om onderdeel te zijn van zo’n samenwerkingsverband met 

een Adviesraad waarin partners samen mee inhoud geven aan het jaarlijkse 

cultuurhistorische programma van de stad. De deuren van de Grote Kerk staan er 

letterlijk voor open! 

 

Tot slot: de Grote Kerk kan een opwaardering van buiten en van binnen wel gebruiken 

om bezoekers op een waardige manier te ontvangen. De routes rond de Grote Kerk 

kunnen bepaald uitnodigender zijn dan vandaag het geval is.  Zowel de route vanaf de 

Fundatie naar het Droste Huis als die van de Fundatie naar Waanders in de Broeren. De 

Grote Kerk verdient het als monument in het hart van de stad om te onttrokken worden 

aan het duister: een mooie aanlichting kan de aantrekkingskracht bepaald verhogen! De 

parel moet worden opgepoetst en we vragen daarvoor de aandacht van raad en college 

in de komende tijd: er is een hoge urgentie om nu te investeren in een monument dat de 

aandacht kreeg van 130.000 bezoekers in 2016. Dat kunnen er nog veel meer worden 

als de uitstraling van het gebouw en de omgeving uitnodigender wordt.  

 

 

 

 

 

 


